

圆桌讨论——蓝色投资机遇

Roundtable on Economic Opportunities for Blue Investment

2020年12月3日
北京时间下午2:30至3:30
在线会议
Dec. 3, 2020
14:30-15:30 Beijing Time
Online Meeting

背景 Background

在全球关键领域的海洋经济领域（包括保护和恢复红树林栖息地，扩大海上风电，减少国际航运的碳排放，以及增加可持续性来源的海洋蛋白质生产）投资2-3.7万亿美元，将在2020-2050年带来8.2-22.8万亿美元的净收益。中国的蓝色经济也在以每年10%的速度增长，“十四五”期间预计迎来更大的发展。

A \$2-\$3.7 trillion global investment in the ocean economy across key areas - conserving and restoring mangrove habitats, scaling up offshore wind production, decarbonizing international shipping, and increasing the production of sustainably sourced ocean-based proteins - would generate \$8.2-\$22.8 trillion in net benefits from 2020-2050. China's blue economy is also growing at 10% annual rate, with further development expected during the 14th FYP period.

时间 Time

在2020中国商业圆桌会议秋季论坛期间举行（2020年12月1-3日），本场次将于北京时间12月3日下午2:30开始，时长约60分钟。

This session will be held during the China Business Roundtable 2020 Autumn Meeting (December 1-3, 2020), in the afternoon of 3rd December, from 14:30 Beijing Time, as an official session, with a duration of around 60 minutes.

日程议题 Agenda Topics

在后疫情时代，商业领袖们如何在为海洋健康做贡献的同时，抓住机遇，从蓝色投资中获得高回报？

本场讨论重点关注以下问题：

- “十四五”海洋经济发展重点领域
- 蓝色经济的投资机遇
- 企业社会责任的海洋实践

In a post-COVID world, how can business leaders seize the opportunities for a high return from the blue investment while contributing to the health of the ocean?

Join this session to explore:

- Key areas of ocean economy development for the 14th five-year plan
- Investment opportunities for blue economy
- Best practice of corporate ocean responsibility

会议形式及语言 Flow & Language

此次线上论坛将采用Toplink - ZOOM会议方式，并提供在线中英文同声传译。

主持人：

- 特莱基先生，海洋行动之友全球总监

嘉宾：

- 王斌先生，自然资源部战略经济规划司司长
- 瑞沛霖先生，世界银行国际金融公司驻中蒙韩国首席代表
- 郭少泉先生，青岛银行董事长
- 宋鹏先生，青岛北洋佳美水产有限公司董事长

The session will be held in a Toplink Zoom meeting format. Online English and Chinese simultaneous interpretation will be provided.

Session Moderator:

- Mr. Kristian Teleki, Director, Friends of Ocean Action, World Economic Forum

Panelists:

- Mr. Wang Bin, Director General, Department of Marine Strategic Planning and Economics, Ministry of Natural Resources
- Mr. Randall Riopelle, Country Manager, China, Mongolia and Korea, International Finance Corporation
- Mr. Guo Shaoquan, Chairman of the Board, Bank of Qingdao, People's Republic of China
- Mr. Song Peng, President, Qingdao Beiyang Jiamei Seafood Co., Ltd

与会人员 Attendees

参与中国商业圆桌会议定向邀请的嘉宾可注册参与本场圆桌讨论。

Those who are invited to participate in the China Business Roundtable can register to participate in this session.

会议负责人 Session Responsible

谢茜
世界经济论坛北京代表处
海洋行动之友 项目负责人（中国）

Ms. Xi Xie
Project Lead, Friends of Ocean Action, China
World Economic Forum Beijing
Representative Office, China
xi.xie@weforum.org